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Direktor SZO u Srbiji za RTS: Još se ne vidi kraj pandemije 

Fabio Skano, direktor Kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji i izaslanik za region, kaže za 

RTS da se vidi globalni pad broja slučajeva, ali da to ne važi za ceo svet. "Kraj pandemije se još uvek ne 

bliži, a u onim zemljama u kojima je broj vakcinisanih veliki, one mogu da počnu da razmišljaju o nekoj 

fazi posle ove hitne situacije", napominje Skano. 

Favio Skano je gostujući u Dnevniku RTS-a izjavio da se u Ukrajini događa humanitarna kriza. 

"Mi u koordinaciji sa UN pružamo podršku hitnom zdravstvu, lečenju povređenih i staramo se da 

osnovne zdravsgvene službe funkcionišu. Tu nije samo reč o Ukrajini, već i o ljudima koji prelaze 

granicu", rekao je Skano. 

SZO, navodi, vidi zaista globalni pad broja slučajeva, 21 procenat u proteklih nedelju dana, ali to ne važi 

za ceo svet. 

"U zapadnom Pacifiku dolazi do porasta broja slučajeva, a u Srbiji, srećom, beležimo pad broja slučajeva. 

Niska stopa vakcinacije idealno omogućava novim varijantama da se šire, a koliko će biti opasne to ne 

možemo znati. Najbolje što možemo da radimo je da što veći broj stanovništva bude vakcinisan. Kraj 

pandemije se još uvek ne bliži, a u onim zemljama u kojima je broj vakcinisanih veliki, one mogu da 

počnu da razmišljaju o nekoj fazi posle ove hitne situacije, a u zemljama u kojma je stopa vakcinacija 

nista, važno je da se dostigne 70 odsto", rekao je Skano. 

Srbija je, kaže, jedna od prvih zemalja koja je krenula u kampanju vakcinacije. 

"Naročito i ranjivih populacija, kao što su migranti. Između 70 i 80 godina stopa vakcinacija je preko 80 

odsto. Nažalost, postoje i druge starosne grupe koje su u opasnosti od hospitalizacije i smrtnog ishoda. 



 
 

Radimo sa Vladom da se odgovori na brige tih ljudi, kako bi mogli da donesu pametnu odluku", naveo je 

Skano. 

SZO je, doaje, najavila novu globalnu platformu za zemlje među kojima je i Srbija i njoj je poveren prenos 

platforme za proizvodnju RNK vakcina zbog znanja i stručnosti. 

"To ne znači da će da se krene sa proizvodnjom vakcine sutra ili ove godine. To je srednjoročno do 

dugoročno ulaganje koje se odnosi na budućnost zemalja i pomogne razvoj kapaciteta. Ovo je 

sveobuhvatan pristup. I taj elemenat solidarnosti koji treba uvek imati u vidu. Srbija za sada ima 

dovoljno vakcina. Ova platforma se ne odnosi samo na vakcine protiv kovida, nego i za proizvodnju 

drugih vakcina i lekove protiv drugih bolesti"; kazao je Skano. 

Prema njegovim rečima, mnogo zemalja je imalo napredne zdravstvene sisteme koji su došli na ivicu 

kolapsa, što se nije desilo u Srbiji. 

"To je bilo zbog odgovornosti i građana i otpornosti zdravstvenog sistema. Zato je u budućnosti važno 

ulaganje u zdravstveni sitem, najpre u primarne zdravstvene zaštite. To su mesta gde ljudi odlaze po 

lekove, mesta gde ljudi mogu da se osnaže da pozitivno žive i da razmišljaju, a to pomaže razvoju zemlje 

i ekonomije i društva", zaključio je Skano. 

 

 

JOŠ NIJE VREME ZA UKIDANJE MERA Dr Kon: Situacija je nesigurna, još uvek imamo više desetina 

umrlih svakog dana! 

Epidemijska situacija u Srbiji je nesigurna, ocenio je večeras epidemiolog Predrag Kon i dodao da je 

dobro što imamo pad u broju novih slučajeva korona virusa, ali da i dalje nije vreme za ukidanje mera. 



 
 

"Još uvek imamo više desetina umrlih svakog dana. Taj broj je danas, prvi put posle dužeg vremena, 

ispod 40 što je na neki način lepa vest u odnosu na veće brojeve koje smo imali ranije, ali je to još daleko 

od toga da možemo da kažemo da je situacija stabilna ili povoljna ", rekao je Kon za Tanjug. 

Naveo je da smo i dalje u padu po broju novoobolelih i da će, ako ostane tako, biti veoma dobro i dodao 

da se tokom ove nedelje može videti koliko otvaranje škola i povratak sa zimskog raspusta ima uticaj na 

ukupno zaražavanje. 

"Došlo je do zaražavanja u školama, ali je to daleko ispod onog nivoa kao što je bilo pre raspusta", rekao 

je Kon. 

Na pitanje da li postoji mogućnost ukidanja kovid propusnica i ostalih mera kao što je to slučaj u drugim 

zemljama, Kon je rekao da se medicinski deo Kriznog štaba slaže da još nije vreme da se o tome priča jer 

je u Srbiji vakcinisanost stanovništva znatno manja nego u zemljama gde se mere ukidaju. 

"Međutim, realno je da će to doći na red. Sa druge strane, imamo realnost da se mere baš mnogo i ne 

poštuju, što ni u kom slučaju nije dobro", istakao je Kon i dodao da se ne može prebacivati da su mere 

oštre jer to "nije istina". 

Na pitanje kada možemo očekivati trocifrene brojeve kada je reč o novozaraženima na dnevnom nivou, 

Kon je rekao da se to može očekivati u drugoj polovini marta ili pred kraj marta, ali da sve zavisi od toga 

kako će se situacija odvijati. 

"Žavisi od toga koliko će se ovo usporavati i da li će imati snagu da na jednom mestu stane, pa da bude 

duže vreme na još uvek četvorocifrenim brojevima. Dakle, ne možemo to znati, možemo samo da vidimo 

da će i ova i sledeća nedelja i dalje biti u padu, a kada će taj pad da prestane ili da se nastavi, to ćemo 

morati da sačekamo", rekao je Kon. 

Istakao je da je otpor prema vakcinaciji ono što je najteže u ovom trenutku i poručio da je važno naučiti 

stanovništvo da je vakcinisati se zdravo. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Proširena prava iz oblasti vantelesne oplodnje stupila na snagu 

BEOGRAD - Nova, proširena prava iz oblasti vantelesne oplodnje (VTO) stupila su na snagu 26. februara. 

Uključuju pravo parova sa jednim detetom na zdravstveno osiguranje na teret Republičkog fonda za 

zdravstveno osiguranje (RFZO) radi dobijanja drugog deteta, dok je za dobijanje prvog deteta, uveden 

neograničen broj krioembriotransfera, izjavila je direktorka RFZO Sanja Radojević Škodrić. 

Prema njenim rečima, uvedena su i dodatna proširenja prava iz oblasti VTO na teret RFZO, odnosno 

povećan je i broj postupaka sa zamrznutim embrionima za drugo dete, a omogućeno je i neograničeno 

zamrzavanje embriona. 

"Novo je i da je postupak VTO omogućen i parovima kod kojih muški partner ima problem sa 

azospermijom", istakla je Radojević Škodrić, saopštio je RFZO. 

Ona je ocenila da je sa novim proširenjem, Srbija po obimu prava koja imaju parovi koji se odluče na 

vantelesnu oplodnju ispred većine zemalja u regionu i šire. 

"Veliki broj parova je, zahvaljujući prepoznavanju problema steriliteta i finansiranjem od strane države, 

uspeo da se ostvari u ulozi roditeljstva. Kako se iz godine u godinu povećava broj postupaka koji se 

finansiraju od strane države, povećava se i broj beba dobijenih iz postupaka VTO", poručila je direktorka 

RFZO. 

Iz RFZO podsećaju da se VTO na teret sredstava obaveznog zdravstvenog osiguranja, može uraditi u šest 

državnih i u 13 privatnih ustanova, što je za dve više nego u prethodnoj godini. 

 



 
 

 

 

Škodrić: U Srbiji ima dovoljno lekova, ne praviti zalihe 

BEOGRAD - U danima iza nas, u svetlu ukrajinske krize građani su počeli da kupuju veće količine lekova, 

međutim, tržište lekova u Srbiji je potpuno snabdeveno imamo svih lekova u dovoljnim količinama, rekla 

je danas direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (RFZO) Sanja Radojević Škodrić. 

Ona je, u izjavi za Tanjug prilikom obilaska jednog od magacina lekova u glavnom gradu, apelovala na 

građane da ne kupuju lekove u većim količinama, jer za tim, kako ističe, zaista nema potrebe. 

"Jedan od glavnih prioriteta države jeste potpuna, sigurna i kontinuirana snabdevenost lekovima, kako 

za redovne potrebe tako i za kovid situaciju i toga smo i zaista bili svedoci od početka pandemije. 

Apelujem na građane da ne prave zalihe, da ne kupuju lekove koji im nisu potrebni u prekomernim 

količinama, jer će se stvoriti veštačke nestašice, dolaziće do propadanja lekova, a za tim nema potrebe", 

naglasila je Škodrić. 

Zaključuje da su apoteke, bolnice i sve zdravstvene ustanove pune lekova, te da će tako i ostati. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Nedostaje 30.000 medicinskih sestara 

BEOGRAD - Ujedinjeni granski sindikati Nezavisnost saopštili su danas da je u zdravstvenom sistemu 

Srbije zaposleno oko 60.000 medicinskih sestara i tehničara, a da ih zbog obima posla nedostaje još oko 

30.000 i da ih je zbog malih plata poslenjih desetak godina toliko otišlo u inostranstvo na rad. 

Kako se navodi u saopštenju, zanimanje medicinska sestra-medicinski tehničar je jedno od najtežih i 

najodgovornijih zanimanja u zdravstvu. 

Predsednik Granskog sindikata zdravstva i socijalne zaštite "Nezavisnost" Zoran Ilić smatra da je položaj 

medicinskih sestara i tehničara nešto bolji nego što je bio pre 10 do 15 godina, ali da je ta profesija i 

dalje prilično zapostavljena. 

"Plate medicinskih sestara, ako računamo i kovid dodatke, iznose 55.000 do 60.000 dinara. Pre dve 

godine sindikat je od Ministarstva zdravlja tražio da plata medicinske sestre bude 900 evra, međutim 

Vlada Srbije je na naš zahtev odgovorila da će ta plata biti obračunata tek 2025. godine", naveo je Ilić za 

portal Nezavisnost.org. 

Dodaje da je sa aktuelnim platama teško zadržati medicinsko osoblje da ne ode u inostranstvo. 



 
 

"Samo Nemačkoj je pre dve godine nedostajalo milion zdravstvenih radnika, tako da se plašim odliva 

velikog broja kadrova iz srpskog zdravstva", istakao je Ilić. 

Koordinatorka Sindikata medicinskih sestara i tehničara Dragica Dašić rekla je da je 60 odsto medicinskih 

sestara i tehničara u starosnoj generaciji od 40 do 60 godina. 

"Mi smo verovatno jedina zemlja u Evropi koja nema pomoćnog radnika u zdravstvu. Naše medicinske 

sestre, osim što brinu o zdravlju pacijenata, primorane su da obavljaju fizičke poslove i zbog toga je 

među njima veliki broj sa raznim invaliditetima. Na primer, u bolnicama gde su hospitalizovani najteži 

nepokretni pacijenti, medicinske sestre moraju da rukama podižu, nose i premeštaju te bolesnike koji su 

nekoliko puta teži od njih samih", naglasila je Dašić. 

Medicinske sestre i tehničari koji rade u kovid zonama, zbog manjka osoblja imaju dežurstva koja traju 

po 12 sati. 

"To je užasno opterećenje, do samih granica izdržljivosti. Nekima i pozli na radnom mestu. U 48 sati 

imaju dve smene po 12 sati u skafanderima, i onda dobiju samo jedan slobodan dan", navela je Dašić. 

 


